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PROTOKÓŁ NR XLI/2021 
Z SESJI RADY MIEJSKIEJ W ŻYCHLINIE 

z dnia 7 października 2021 r. 
 
Sesja trwała od godz. 14.05 do godz. 15.00. 
 
Na sali obecnych było 11 radnych (Michał Kowalik, Janusz Kowalski, Leszek Kwiatkowski, 
Agnieszka Sidwa, Elżbieta Sikora, Ewa Stańczak, Stanisław Szymański, Krzysztof 
Wojtalewicz, Ewa Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski), zaś udział w formie zdalnej 
potwierdziło 4 radnych -  (Rafał Klimczak, Justyna Rapsiewicz, Sylwia Sobierańska, Paulina 
Szałamacha). 
Łącznie w Sesji udział brało 15 radnych. 
Na ogólną liczbę 15 radnych obecnych było 15, zgodnie z listą obecności stanowiącą załącznik 
do niniejszego protokołu.  
 
Ponadto w Sesji udział wzięli: 

• Grzegorz Ambroziak                                - Burmistrz Gminy Żychlin, 
• Zbigniew Gałązka    - Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin, 
• Waldemar Bartochowski   - Sekretarz Gminy Żychlin, 
• Waldemar Kardasz    - Radca prawny. 
 

Sesji przewodniczyła Przewodnicząca Rady – Pani Elżbieta Wanda Sikora. 
 

Otwierając obrady powitała radnych, Burmistrza Gminy, Zastępcę Burmistrza, 
Sekretarza, Radcę prawnego, Sołtysów i Przewodniczących Zarządów Osiedli, mieszkańców 
gminy Żychlin oglądających transmisję Sesji Rady Miejskiej oraz Panią Redaktor. 

 
Na wstępie poinformowała, że Sesja odbędzie się w sposób mieszany, tj. stacjonarny 

i zdalny, na sali jest obecnych 11 radnych, 4 radnych potwierdziło swój udział w Sesji  
w sposób zdalny. 
 
Na podstawie listy obecności stwierdziła quorum Sesji, a więc jej prawomocność do 
podejmowania uchwał. 
 
 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Podjęcie uchwał w sprawach: 

a) o zmianie Uchwały Nr XL/202/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 16 września 2021r. 

w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok, 

b) o zmianie Uchwały Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 stycznia 2021 

r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej, 

c) zmiany budżetu gminy na 2021 rok. 

3. Sprawy różne. 

4. Zakończenie obrad. 

 
 
Do p-tu 2. Podjęcie uchwał w sprawach:  
 

a) o zmianie Uchwały Nr XL/202/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia                   

16 września 2021r. w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok, 
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Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
eSesja i na stronie BIP. Następnie poprosiła Burmistrza Gminy w Żychlinie – Grzegorza 
Ambroziaka – o wprowadzenie do przedmiotowej uchwały. 
 

Burmistrz Gminy  Żychlin – Grzegorz Ambroziak – rozpoczyna się ostatni okres roku, 

gdzie wprowadzamy uchwały porządkujące i uzupełniające wydatki w określonych działach 

czy rozdziałach. Dziś mamy 3 uchwały, z których 2 związane są z uzupełnieniem środków i 

jedna związana z poprawką omyłki pisarskiej, która powstała we wcześniejszej uchwale.  

W uzasadnieniu do pierwszej uchwały czytamy, że w dziale 900 rozdział 90002 paragraf 0640 

wcześniejszej uchwały omyłkowo wpisano kwotę 300 zł zamiast 823 zł i w dziale 900 rozdział 

90002 paragraf 0910 również z uwagi na omyłkę wpisano kwotę 823 zł a powinno być 164. 

W związku z tym dokonujemy korekty poprzedniej uchwały.  

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały Nr XL/202/2021 

Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 16 września 2021r. w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2021 rok.  

 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr XL/202/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 

16 września 2021r. w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok 

głosowało   - 15 radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  - 0 radnych; 
„wstrzymało się” - 0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały Nr 

XL/202/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 16 września 2021r. w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2021 rok.  

 

Uchwała Nr XLI/205/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

b) o zmianie Uchwały Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia       

26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, nowym systemie eSesja i na stronie BIP. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Burmistrza Gminy w Żychlinie – Grzegorza Ambroziaka –  

o wprowadzenie do przedmiotowej uchwały. 

 

Burmistrz Gminy  Żychlin – Grzegorz Ambroziak – ze względu na projekt uchwały w 

sprawie zmian budżetowych, standardowo zmieniamy również wieloletnią prognozę 

finansową. W związku z tym, że gminy są kontrolowane przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową jeżeli chodzi o ewentualne zagrożenie płynności finansowej więc przy 
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projektowaniu zmian budżetowych, musimy również dokonać takiej korekty wieloletniej 

prognozy finansowej, żeby organ nadzoru miał pełen wgląd w sytuację finansową gminy.  

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono żadnych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały o zmianie Uchwały                                          

Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Za podjęciem uchwały o zmianie Uchwały Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie                    

z dnia 26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

głosowało   - 15 radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  - 0 radnych; 
„wstrzymało się” - 0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę o zmianie Uchwały                            

Nr XXXI/156/2021 Rady Miejskiej w Żychlinie z dnia 26 stycznia 2021 r. w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej.  

 

Uchwała Nr XLI/206/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

c) zmiany budżetu gminy na 2021 rok, 

 

Przewodnicząca Rady poinformowała, iż projekt uchwały został opublikowany w systemie 
RADA, nowym systemie eSesja i na stronie BIP. 
 
Przewodnicząca Rady poprosiła Burmistrza Gminy w Żychlinie – Grzegorza Ambroziaka –  

o wprowadzenie do przedmiotowej uchwały. 

 

Burmistrz Gminy  Żychlin – Grzegorz Ambroziak – wprowadzone w projekcie wszystkie 

zmiany budżetowe związane są z realizowanymi zadaniami bieżącymi. Jeżeli spojrzymy                     

w uzasadnienie, to w załączniku nr 1 mamy kwoty rzędu 200-1.800 zł. Najważniejsze z nich 

to: 

− ponad 43.000 zł - środki z tytułu zarejestrowania nowych środków transportowych 

wpłacone przez osoby fizyczne, 

− 39.174 zł - ponadplanowe dochody uzyskane z tytułu z podatku od czynności 

cywilnoprawnych, 

− 32.500 zł - zwiększenie subwencji oświatowej, 

− 5.700 zł ponadplanowe dochody uzyskane z tytułu wpłaty przez inne jednostki,                             

np. związane z płatnościami za przedszkola. 

W przychodach mamy duże wyższe wartości, czyli uzupełniamy budżet o kwotę 446.775 zł     

z tytułu środków wolnych oraz kwotę 1.091.897 zł z nadwyżek budżetowych lat ubiegłych. 

Uzupełniamy także wydatki, które w projekcie budżetu nie były zabezpieczone w 100%,                      

w tym między innymi: 

− 5.118 zł - zmniejszony plan wydatków bieżących przeznaczonych na inkaso, 
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− 40.000 zł - zwiększenie planu wydatków bieżących z uwagi na nagrody jubileuszowe                        

w Zakładzie Gospodarki Mieszkaniowej,  

− 160.000 zł na działalność bieżącą związaną z funkcjonowaniem Zakładu Gospodarki 

Mieszkaniowej, 

− 130.000 zł - zabezpieczamy dodatkowe środki na wynagrodzenia w administracji związane 

ze zmianą przepisów,  

− 100.000 zł - zmieszano plan wydatków bieżących przeznaczonych na zapłatę odsetek, 

− 30.000 zł zmniejszenie planu wydatków bieżących przeznaczonych na odprowadzenie 

podatku od towarów i usług VAT. 

Mamy również zwiększenia planu wydatków dotyczących szkoły w Orątkach, świadczeń na 

rzecz osób fizycznych z przeznaczeniem na wypłaty dodatków wiejskich, zadań statutowych. 

W dziale 801 w zakresie szkoły podstawowej i przedszkola w Orątkach w związku z 

koniecznością zabezpieczenia planu wydatków zwiększamy o kwotę 86.000 zł, zmniejszając 

plan wydatków związanych z dowożeniem uczniów. Zwiększenie planu wydatków bieżących 

z przeznaczeniem na wypłaty wynagrodzeń w zakresie oświaty, zmniejszenie planu 

wydatków bieżących przeznaczonych na odprowadzenie składek na fundusz pracy. 100.000 

zł zwiększenie planu wydatków na dodatki mieszkaniowe. Dodatkowe 100.000 zł w związku 

z koniecznością zabezpieczenia środków na odbiór zagospodarowania odpadów 

komunalnych w zakresie PSZOK-u w Żychlinie. 2.000 zł na realizację zadań statutowych z 

przeznaczeniem na naprawę urządzeń OZE nie objętych gwarancją wykonawcy. 

Wracając do kwoty 130.000 zł na wynagrodzenia - najpierw zostało wprowadzone 

rozporządzenie związane ze zwiększeniem wskaźnikowych uposażeń ministrów i wszystkich 

funkcyjnych pracowników Ministerstw. Później była ustawa zwiększająca pensję Pana 

Prezydenta RP Andrzeja Dudy oraz zmieniająca wskaźniki uposażeń pracowników 

samorządowych, radnych, wójtów, burmistrzów, prezydentów. Kilka lat temu wprowadzono 

zmniejszenie maksymalnych wartości wynagrodzeń, to wtedy nazwano karą dla 

samorządowców, za to, że podnosili głos co do pewnych zmian. Wprowadzono wówczas 

obniżenie uposażeń posłom i obniżenie uposażeń samorządowcom. Jak jakiś 

samorządowiec np. prezydent miasta zarabiał 13.000 zł, to ten poziom zmniejszono do kwoty 

10, czy 11.000 zł, tak było w przypadku prezydentów, wójtów i burmistrzów.  

Teraz Sejm wykazał się gestem w stosunku do Pana Prezydenta i do samorządowców,                       

w związku z czym w ustawie zmieniono wskaźniki i odwrócono jakby tą tendencję. Obecnie  

zwiększono znacznie te progi maksymalne. Tak więc Państwa diety, jako radnych z mocy 

prawa wzrosną. Z tego co wie, nie ma potrzeby dokonywania zmiany jakiejkolwiek uchwały 

Rady Miejskiej w Żychlinie z uwagi na to, że jest to rozwiązanie ustawowe. Wskaźniki są 

wskazane ustawowo i diety samorządowców w Polsce jako radnych, czy radnych sejmików 

wojewódzkich, rad powiatowych, czy rad miejskich gminnych ulegną zwiększeniu. Podobna 

sytuacja ma się oczywiście z samorządowcami w rangach wójtów, burmistrzów i 

prezydentów. Mamy tu również do czynienia z sytuacją, że próg maksymalny został 

podniesiony. Będziemy musieli przygotować projekt uchwały dotyczący mojej osoby i w tym 

zakresie Państwo Radni będą podejmować nową uchwałę wskazując nowe uposażenie 

burmistrza.  

Sytuacja prawnie wygląda w ten sposób, że ten próg dotychczasowy w przypadku gmin do 

15.000 mieszkańców wynoszącym maksymalne 10.000 zł z małym marginesem brutto, został 

zwiększony do kwoty 20.000 zł z małym marginesem brutto. Jednakże w tej ustawie 

wprowadzono też wartość minimalną wynagrodzenia, tak więc Rady nie będą mogły dać 

mniej niż 0,8 wartości maksymalnej. Ustawa ta została podpisana w dniu 1 października. 

Państwo Radni będą debatować nad projektem uchwały i zdecydują, jaką konkretnie 

wysokość ustalą mieszczącą się we wskazanych widełkach. 
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Kwota wskazana w uchwale nie jest kwotą tylko dla burmistrza, dotyczy między innymi mojej 

podwyżki. Natomiast w tej kwocie mieszczą się bieżące potrzeby, które w Urzędzie nie były 

w pełni zabezpieczone na początku roku w projekcie budżetu.  

 

Krzysztof Wojtalewicz – w projekcie uchwały, który teraz został przedstawiony, jest kwota 

160.000 zł przesunięta na Zakład Gospodarki Mieszkaniowej. Zapytał, czy są jakieś plany co 

do wydatkowania tych środków, czy to jest na bieżące potrzeby? 

 

Grzegorz Ambroziak – ta kwota jest na bieżące potrzeby. Projektując budżet, zawsze 

ograniczamy wydatki w zależności od ich rodzaju do 60-80%, tam gdzie możemy w trakcie 

roku te pieniądze uzupełnić. Po zmianie organizacyjnej, czyli reorganizacji Samorządowego 

Zakładu Budżetowego, Zakład Gospodarki Mieszkaniowej stał się naszą jednostką 

wewnętrzną, zatem możemy w trakcie roku dokładać środki. Zakład w połowie roku wyliczył, 

jakie są braki ogólne na drugie półrocze. Tych braków było 400-430.000 zł łącznie i to są 

wszystkie bieżące działania związane z remontami, z pensjami. Dwa miesiące temu czy 

miesiąc, Rada uzupełniła środki o 200.000 zł. Teraz uzupełniamy o kolejne 200.000 zł.  

 

Krzysztof Wojtalewicz – jest kwota 100.000 zł na PSZOK - zapytał, jakie działania będziemy 

podejmować w ramach tej kwoty? Zapytał, czy nie będziemy zwiększać środków na wydatki 

przeznaczone na Dom Kultury? 

 

Grzegorz Ambroziak – do Domu Kultury Rada dwukrotnie już zwiększała środki. Ponadto  

były przesunięcia środków na niezbędne wydatki inwestycyjne, ponieważ w Domu Kultury                

w  okresie pandemii wystąpiły znaczne oszczędności związane z przygotowaniem imprez.                 

W uzgodnieniu z panią Dyrektor środki, które były przeznaczone generalnie na imprezy 

masowe zostały przesunięte na te inwestycje. W Domu Kultury były dwie Komisje Rady, które 

mogły obejrzeć, jakie zmiany zostały wprowadzone w jednostce, co zostało zmodernizowane. 

Na dzień dzisiejszy pani Dyrektor nie wnioskowała o dodatkowe pieniądze.  

 

Zbigniew Gałązka – Zastępca Burmistrza Gminy Żychlin – w kwestii punktu selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych po raz pierwszy w tym roku doszliśmy do progu wydatków 

uniemożliwiających udzielenia zlecenia z wolnej ręki, jak to było do tej pory. Wobec 

powyższego zachodzi konieczność rozpisania przetargu na świadczenie usług związanych                  

z prowadzeniem punktu selektywnej zbiórki odpadów komunalnych. Punkt selektywnej 

zbiórki odpadów komunalnych prowadzimy my jako gmina zatrudniając pracownika, 

natomiast odbiór tych odpadów będziemy mieli zlecony w wyniku wyłonienia firmy                          

w drodze postępowania przetargowego. Zatem musimy zabezpieczyć środki w budżecie, 

żeby można było rozstrzygnąć przetarg. Ustawodawca narzucił obowiązek, że śmieci nie 

mogą być dłużej niż rok czasu przechowywane w punkcie. Powinny podlegać dalszej 

przeróbce, recyklingowi i powinny w ciągu roku czasu zostać przekazane. Gmina się z tego 

wywiązuje.  

 

Grzegorz Ambroziak – jeżeli chodzi o kwestie odpadowe - sytuacja wygląda niestety tak                

w skali całego kraj. Jest to trudna działalność, śmieci będą coraz droższe, na dzień dzisiejszy 

gmina dokłada już z własnych dochodów kwotę prawie 1.000.000 zł. 

 

Ewa Wypych – myślę, że już teraz zaczynamy myśleć nad nowym budżetem. Zapytała, czy 

ruszyła sprawa remontu kamienicy, która została po szkole nr 1? Czy będzie można 

uruchomić  program dla repatriantów? 
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Grzegorz Ambroziak – będzie prosił Radnych, aby w przyszłorocznym budżecie 

zabezpieczyć środki na projekt techniczny. To będzie nie mały wydatek, bo zakładamy, że 

kilka branż będzie musiało obejmować ten budynek. Będziemy zabezpieczali pieniądze na 

projekt techniczny globalny na cały budynek. Projektant określi nam ewentualnie, ile możemy 

wygospodarować lokali mieszkalnych, o jakich powierzchniach, bo istotne jest 

zabezpieczenie części instalacji sanitarnych, gdzie mogą być łazienki, w jakiej ilości mogą 

być i ile mogą obsłużyć powierzchni. Wtedy będzie można określić, czy pozostanie nam jakaś 

część na przykład dla stowarzyszeń, bo jedno stowarzyszenie obecnie tam działa, to 

Fundacja Niebieski Wiatrak. Realizując ten projekt, będziemy myśleli o wygospodarowaniu 

jednej sali dla niej. Przyszły rok, to będzie kilka miesięcy projektowania i uzgadniania 

koncepcji zagospodarowania. Docelowo utrzymujemy pomysł związany z repatriantami, a na 

parterze tego budynku przewiduje się funkcjonowanie stowarzyszeń. 

 

Stanisław Szymański – zapytał, czy w najbliższym czasie przewiduje się zamiast łatania 

dróg nakładki asfaltowe? 

 

Do powyższego projektu uchwały nie zgłoszono innych uwag.  

 

Przewodnicząca Rady przystąpiła do podjęcia uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 

2021 rok.  

 

Za podjęciem uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na 2021 rok 

głosowało   - 15 radnych – Rafał Krzysztof Klimczak, Michał Janusz Kowalik, Janusz 
Piotr Kowalski, Leszek Kwiatkowski, Justyna Rapsiewicz, Agnieszka Sidwa, Elżbieta Wanda 
Sikora, Sylwia Sobierańska, Ewa Stańczak, Paulina Szałamacha, Stanisław Szymański, 
Krzysztof Wojtalewicz, Ewa Barbara Wypych, Zbigniew Wypych, Rafał Zajączkowski; 
„przeciw”  - 0 radnych; 
„wstrzymało się” - 0 radnych. 
 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany budżetu 

gminy na 2021 rok.  

 

Uchwała Nr XLI/207/2021 stanowi załącznik do niniejszego protokołu.  

 

 

Do p-tu 3. Sprawy różne. 

Przewodnicząca Rady poprosiła o zabieranie głosu w sprawach różnych. 
 
Krzysztof Wojtalewicz – zapytał, czy Radni przy projekcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 
mogą w trakcie Sesji złożyć wniosek o wprowadzenie zmian, np. przesunięcie środków                            
z jakiegoś działu na inny np. na zbudowanie piaskownicy na osiedlu?  
 
Grzegorz Ambroziak – Burmistrz Gminy Żychlin – gdy odbywają się Komisje, Państwo 
Radni mając przed sobą projekt uchwały, mogą wskazywać propozycje zmian w budżecie. 
Wtedy dostosowuje się projekt uchwały w przypadku wskazania źródła finansowania takiego 
zadania. Oczywiście musi to być jakieś realne do zrealizowania zadanie. Jeżeli Radni 
zaproponowaliby coś wyjątkowo drogiego, to trzeba wskazać źródło finansowania, ale przy 
drobnych zmianach, za zgodą wnioskodawcy, można ogłosić przerwę i dopracować projekt 
uchwały. Wtedy składa się wniosek formalny o wprowadzenie takich zmian. Zdarza się, że 
tego typu zmiany zgłaszane są na komisjach albo w okresach między sesjami. Wtedy wniosek 
składa radny czy kilku radnych i się podpisuje po nim wskazując propozycję zmiany i źródło 
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finansowania. Jest wówczas czas na policzenie tego pod kątem księgowym, sprawdzenie czy 
przeniesienie tych środków z działu wydatków np. sprzątania miasta nie spowoduje, że                       
w tamtym dziale nie będzie można wykonać jakieś czynności, wtedy środki te są przesuwane. 
Jeśli nie ma wskazania źródła finansowania, można złożyć wniosek do Burmistrza, aby to 
Burmistrz ze Skarbnikiem wskazał źródło finansowania.  
Jak najbardziej Radni mają możliwość złożenia wniosku, nawet jeśli jest już przygotowany 
projekt uchwały i złożony do Państwa akceptacji. 
 
Krzysztof Wojtalewicz – spotkaliśmy się z takimi burzliwymi przesunięciami - temat dotyczył 
jednej z inwestycji budowlanej, gdzie przesuwane były środki z innego działu, chyba z dróg. 
Jeśli zatem Rada zgodziłaby się na zmiany, to przesunięcia środków można zrobić. 
 
Grzegorz Ambroziak – zmiany w budżecie zawsze podlegają Państwa akceptacji, czasem są 
związane z Państwa pomysłami. Pan radny Rafał zgłaszał ostatnio element związany 
chociażby z zamontowaniem lustra na ulicę. Wówczas sprawdzamy, gdzie możemy pieniądze 
zabezpieczyć, mieliśmy je w wydatkach bieżących, lustro zostało zamówione. Także wszystko 
jest możliwe, to jest kwestia komunikacji między Radą a Burmistrzem przy przeliczeniu pod 
kątem księgowym. 
 
Stanisław Szymański – poruszył temat dróg na terenie naszej gminy - czy Pan Burmistrz 
przewiduje położenie dywaników na drogach gminnych w najbliższym czasie?  
 
Grzegorz Ambroziak – rzeczywiście staramy się sukcesywnie remontować fragmenty dróg 
gminnych tak, aby pozwalały na wieloletnią ich eksploatację. Przykładem może być droga 
Oleszcze, która została zrobiona łącznie z odwodnieniem na odpowiedniej podbudowie. 
Staramy się nie naprawić dróg najprostszą metodą, kłaść najcieńsze nakładki, bo to też nie 
służy długo. Teraz skończyliśmy projektowanie modernizacji drogi, która prowadzi od drogi nr 
92 do Śleszyna, w poniedziałek jest przetarg. Będzie to kolejny dobrze wykonany dość długi 
fragment drogi gminnej z wjazdem od drogi krajowej nr 92.  
Ostatnio współpraca z Powiatem trochę się zmieniła. Powiat zdecydował samodzielnie o tym, 
żeby robić drogę od ulicy Kasztanowej w Dobrzelinie w kierunku Oporowa, prawdopodobnie 
będzie ona robiona w ramach prac remontowych.  
Obecnie mamy wycenę małego odcinka połączenia między ulicą Dolną w kierunku ulicy 
Nowej, Cichej. Jest duże prawdopodobieństwo, że jeszcze ten element skończymy w tym roku. 
Nasze drogi już są w coraz lepszym stanie, niestety na drogi powiatowe nie mamy takiego aż 
dużego wpływu. 
 
Rafał Zajączkowski – zapytał, na jakim etapie są prace projektowe dotyczące kanalizacji 
deszczowej na Osiedlu Wyzwolenia? Podziękował, że zostanie zamontowane lustro, które 
poprawi bezpieczeństwo wyjazdu z ul. Okoniewskiego w jednokierunkową drogę, w ulicę 
Dąbrowskiego. 
 
Grzegorz Ambroziak – wniosek zgłaszany przez mieszkańców i przez Spółdzielnię 
Mieszkaniową "Wspólny Dom" dotyczący odwodnienia wjazdu w kierunku stadionu - projektant 
już przedstawił pierwsze swoje uwagi dotyczące jego przebiegu i pojawił się problem kolizji                     
z kablem energetycznym, co powoduje, że uzgodnienie z zakładem energetycznym przesunie 
to zadanie w czasie. Jutro Pan Burmistrz Zbigniew Gałązka jest umówiony z wykonawcą, który 
będzie wyceniał wykonanie prac podstawowych związanych z tą częścią wjazdową, żeby 
pozbyć się zadowolenia i móc odprowadzić wodę do naszej kanalizacji deszczowej w ulicy 
Waryńskiego metodą przewiertową. Gmina natomiast wystąpi do spółdzielni o zdjęcie 
częściowe trawnika,  pomiędzy parkingiem, który został wykonany od strony bloku a wjazdem 
ze względu na usypaną górkę. Zawyżenie trawnika powoduje zapychanie naszej studzienki 
odpływowej.  
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Ewa Wypych – zapytała, czy mamy sprawcę roztrzaskanej lampy oświetleniowej na przejściu 
dla pieszych w ul. Narutowicza? 
 
Grzegorz Ambroziak – przez nieuwagę kierowcy doszło do uszkodzenia oświetlenia na tym 
przejściu dla pieszych. Policja akurat najechała tuż po tym zdarzeniu, więc sprawca jeszcze 
był na miejscu i został protokół spisany. Będziemy dochodzić roszczenia odszkodowawczego 
z ubezpieczenia sprawcy tego zdarzenia. Lampa została zabezpieczona zaraz, natomiast 
dzisiaj rano na nasze zlecenie, firma elektryczna dokonała zabezpieczenia całego słupa i 
przewodów energetycznych. 
 
 
Do p-tu 4. Zakończenie obrad XLI Sesji Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
Przewodnicząca Rady podziękowała radnym i wszystkim przybyłym za udział  
w Sesji Rady.  
 
Zamknęła XLI Sesję Rady Miejskiej w Żychlinie. 
 
 
 
 
Protokolant:                                                                           Przewodnicząca Rady Miejskiej 
 
 
M. Charążka                                                                                  Elżbieta Wanda Sikora 
 


